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'홢 [Underyisningsministeren.] 
sagen, har under hensyn til det stærkt sti- 
gende folketal i omegnskommunerne stærkt 
anbefalet dens fremme. 

Efter samråd med finansudvalget frem- 
sætter jeg forslaget om den fornødne hjem- 
mel for skolens oprettelse og drift som et 
lovforslag. Jeg må anse det for utvivlsomt, 
at vestkommunernes gymnasieproblemer 
trænger sig på i den grad, at en oprettelse 
af dette gymnasium snarest gørligt er ab- 
solut påkrævet, og skal derfor anbefale lov- 
forslaget til velvillig og hurtig behandling 
i det høje ting. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angå- 
ende forslag til lov om oprettelse af et pæda- 
gogisk institut. * 

Valgt blev: ffóugaard, Kaj Andresen, 
Nina Andersen, P. M. Dam, Lysholt Han- 
sen, Hauberg, Horn, Frode Jakobsen, Krogh; 
Henry Christensen, Ladefoged, Martin, Øster- 
gaard, Hvidberg, Kristen Amby, Karl Olsen 
og Else Zeuthen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
udlån til statshusmandsbrug m. m. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2672; udvalgets betænkning findes i tillæg 
B. sp. 227). 

, Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag 
I . foretages den sidste sag på dagsordenen, 
nemlig: 

Anden behandling af forslag til' lov om 
udlån til arbejderboliger på landet. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2672; udvalgets betænkning findes i tillæg 
B,. 홢 sp. 227). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagenes paragraffer og spørgsmålet 
om deres overgang til tredie behandling 
sattes til forhandling under eet. 

, Ordføreren (Chr. Rasmussen): Jeg skal på 
udvalgets vegne indstille de to lovforslag 
til uændret vedtagelse af det høje ting. 

Fuglsang: Ved første behandling af lov- 
forslaget om udlån til arbejderboliger på 
landet nævnte jeg det efter min mening 
urimelige forhold, at man ikke alene bi- 
beholdt den bestemmelse, at også arbejds- 
givere kunne få lån fra staten til opførelse 
af arbejderboliger, men at det beløb, der 
var stillet til rådighed, oven i købet var 
blevet forhøjet. 홢 . ! 
, Jeg ved ikke, om man i udvalget over- 
hovedet Rar set1 på denne side af sagen; jeg '.' 
kan i hvert tilfælde se, at det ikke er kom- 
mer til udtryk i betænkningen. Jeg finder 
imidlertid dette spørgsmål af stor principiel 
betydning; det drejer sig om det kendte 
forhold: sammenknytning af tjenesteforhol- 
det, og boligen, en feudal rest, som arbejder- 
organisationerne igennem mange år har 
vendt sig imod, og jeg husker, at den ærede 
socialdemokratiske ordfører sidste år er- 
kendte det urimelige heri. Ikke desto min- 
dre er der ikke sket noget til dato, og jeg 
vil på denne baggrund forbeholde mig ret 
til, i givet fald at stille ændringsforslag til 
tredie behandling. 

Landbrugsministeren (Smørum): Jeg er 
ikke uenig i de betragtninger, det ærede 
medlem hr. Fuglsang anførte om, at det i 
alt væsentligt er dét rigtigste, at arbejderne 
selv ejer deres boliger, og at det kan have 
uheldige konsekvenser, når bolig og arbejds- 
plads er knyttet sammen, men det er jo 
ikke et spørgsmål, som vedrører den lov- 
givning, vi har at gøre med her, det er et 
spørgsmål, som en anden gang villblive 
taget op til behandling her i tinget. Jeg 
mener ikke, det vedkommer de lovforslag 
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[Landbrugsministeren.] 
der behandles her; derfor synes jeg, at det 
ærede medlem skulle afstå fra at stille æn- 
dringsforslag og vente med at tage denne 
sag op, til spørgsmålet kommer til behand- 
ling. 

løvrigt vil jeg gerne takke udvalget, for- 
di disse to lovforslag er blevet behandlet 
så hurtigt, og jeg takker hele udyalget for 
den enstemmige indstilling om forslagenes 

I gennemførelse, som foreligger. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Der foretoges først afstemning vedrørende 
forslag til lov om udlån til statshusmands- 
brug m. m. 

Lovforslagets SS  1 - JO og dets overgang 
til tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Dernæst foretoges afstemning vedrørende 
forslag til lov om udlån til arbejderboliger 
på landet. 

Lovforslagets §§ 1 - 8  og dets overgang til 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Ifølge forretningsordenens 
§ 7, stk. 7 og 8, skal lovforslagene inden 
tredie behandling undergives udvalgsbe- 
handling, medmindre det på formandens 
forslag vedtages at undlade udvalgsbehand- 
lingen. 

I det foreliggende tilfælde vil jeg finde 
det naturligt at stille forslag herom, og hvis 
ingen gør indsigelse, vil jeg betragte det 
som vedtaget, at lovforslagene går direkte 
til tredie behandling uden forudgående ud- 
valgsbehandling. (Ophold). Det er vedtaget. 

Der er ikke mere at foretage i dette møde. 

Folketingets næste møde afholdes i mor- 
gen, fredag den 5. februar, kl. 13 med føl- 
gende dagsorden: 

1) Anden behandling af: 

Forslag til kriminallov for Grønland. 

- 2) Første behandling af: 

, Forslag til lov om støtte til nybygning 
af fiskerfartøjer m. v. 

3) Første behandling af: 

. Forslag til lov om udlån til fiskeindustrien 
m. v. 

Mødet hævet kl. 1310. - 

61. møde.  

Fredag den 5. februar kl. 13. 

Formanden: Udvalget angående forslag 
til lov om forlængelse af byggestøttelovgiv- 
ningen og forslag til lov om ændring i lov 
om leje har afgivet betænkning over dé 
nævnte lovforslag. Eksemplarer er omdelt. 

Udvalget angående forslag til lov om æn- 
dring i lov om kommunale valg har afgivet 
betænkning over nævnte lovforslag. Eksem- 
plarer vil blive omdelt. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag till kriminallov 
for Grønland. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
533; udvalgets betænkning findes i tillæg 
B. sp. 217). 

Udenfor betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragràffer, de stillede æn- 
dringsforslag samt spørgsmålet om lovfor- 
slagets overgang til tredie behandling sattes 
til forhandling under eet. 

Ordføreren (K. Axel Nielsen): Det ses af 홢 
betænkningen, at udvalget har holdt en 
række møder'- , , og at fuldmægtig Verner Gold- 
schmidt fra Grønlandsdepartementet har 
deltaget i nogle af disse møder og bistået 
udvalget, samt at der om ét enkelt spørgs- 
mål har været afholdt samråd med stats- 
ministeren. 

Jeg vil gerne straks takke den højtærede 
statsminister for den værdifulde bistand, 


